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P R O T O K Ó Ł    Nr  XI/07 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 3 grudnia 2007 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.08 

Godzina zakończenia : 12.08 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Adam Skoblewski 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Kazimierz Cieśluk 

15. Krzysztof Zagórski 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Antoni Bogdan – radny powiatowy 

5. Marek Żmujdzin – radny powiatowy 

6. Przedstawiciele firmy „Hydros” z Białegostoku 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad XI Sesji : 

  

1.   Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Rozpatrzenie zmian w budżecie na 2007 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwał w sprawach zmiany stawek podatkowych na 

rok 2008: 

 - podatku rolnego, 

 - podatku od nieruchomości, 

 - podatku od środków transportowych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwał. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty 

 targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania 

psów. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

 gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Choroszcz w latach 2007-

 2012. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwiązywania problemów 

społecznych Gminy Choroszcz na lata 2007 – 2015. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12. Przyjęcie informacji w sprawie Planu ochrony przed szkodliwością azbestu i 

planu usuwania wyrobów zawierających azbest  z terenu miasta i gminy 

Choroszcz na lata 2007 – 2032. 

 a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 
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13. Zapytania i wolne wnioski. 

       14. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

 Ad. 1 – 

  

 Obrady XI Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący 

Rady p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi 

qworum, przy którym Rada Miejska  może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 

Nieobecni radni: p. Jacek Dąbrowski i p. Robert Wardziński.  

 

 Ad. 2 - 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją.  Z uwagi na obecność przedstawicieli firmy 

„Hydros” z Białegostoku, którzy chcieliby przedstawić temat związany  

z usuwaniem azbestu i ochroną przed jego szkodliwością – Przewodniczący Rady 

zaproponował przesunięcie tego tematu na pkt. 5 

Porządek obrad XI Sesji z prowadzoną zmianą został przyjęty 13 głosami za.  

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej – X -  Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 13 głosami za. 

 

 

 Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

 

Rafał Łada – 

Podziękował za szybką interwencję Urzędu odnośnie udzielenia odpowiedzi na jego 

pytania zgłoszone w sprawie programu przeciwdziałania alkoholizmowi. Jest 

usatysfakcjonowany informacjami, których udzieliła mu p. Andruszkiewicz Jolanta – 

kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. Zwrócił się z propozycją, do 

osób chętnych, które chciałaby by się zapoznać z tymi odpowiedziami, aby zgłosiły 

się do niego bezpośrednio lub do p. Andruszkiewicz. Niezależnie od tego dodał, iż 

oczekuje iż odpowiedzi, o których mowa, zawarte zostaną w przyszłorocznym 

programie przeciwdziałania alkoholizmowi. 

Na zakończenie poprosił o udzielenie głosu p. Marii Dabkowskiej – członkowi 

Zarządu Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami Oddział w Białymstoku, która 

przedstawi możliwości rozwiązania problemu ze zwierzętami na terenie naszej 

gminy. 
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Beata Jeżerys – 

Poruszyła temat, który zgłoszony był na ostatniej Sesji, a dotyczył ubezpieczenia 

sołtysów od inkasa podatkowego – ma w związku z tym następujące pytania: czy 

zrobiono kalkulacje, jakie to koszty, czy gminę stać na to i czy będzie to 

uwzględnione w przyszłorocznym budżecie, jak z uchwałą w tej sprawie? 

 

Doszedł radny p. Robert Wardziński. Obecnych 14 radnych. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Ponownie poruszył temat przeniesienia przejścia dla pieszych naprzeciw Stacji 

Diagnostycznej przy ul. Sienkiewicza oraz utwardzenia części terenu pomiędzy 

chodnikiem, a placem wspomnianej Stacji. Temat ten powinien być rozwiązany  

z uwagi na bezpieczeństwo mieszkańców, szczególnie dzieci i młodzieży. 

 

Piotr Tymiński – 

W związku z doprowadzeniem gazu do Choroszczy i zainteresowaniem 

mieszkańców podłączeniem do linii głównej – zgłosił prośbę o przygotowanie 

szerokiej informacji o tym jakie prace ujęte są w II etapie tej inwestycji. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Udzielił wyjaśnień dotyczących zgłoszonych pytań: 

1) przyznał, że cieszy go polubowne załatwienie wniosku p. Łady; 

2) jeśli chodzi o ustalenie inkasentów i sprawy sołtysów : będzie to tematem 

obrad ostatniej Sesji tegorocznej, a wcześniej zaopiniowane przez Komisje 

Rady. Temat jest w trakcie przygotowywania i dlatego w tej chwili nic więcej 

nie powie; 

3) chodnik przy Stacji Diagnostycznej zostanie wykonany na zasadzie 

uzgodnienia tego ze współwłaścicielami tego terenu ( właścicielem Stacji 

Diagnostycznej i Powiatem); 

4) gaz – w tym roku do Choroszczy doprowadzono gaz i jest to jego zdaniem 

historyczna chwila. Gaz został doprowadzony do kotłowni – w chwili 

obecnej pracuje stara kotłownia, a w momencie spadku temperatury do minus 

15włączy się nowa jako wspomagająca. Drugi etap tej inwestycji obejmuje 

modernizację kotłowni i wymianę rur do Spółdzielni Mieszkaniowej. Jeśli 

chodzi o podłączenie gazu do indywidualnych odbiorców to należy zasięgnąć 

informacji na jakich zasadach gazownia będzie doprowadzała gaz. 

Prawdopodobnie jak w przypadku doprowadzenia energii elektrycznej – 

gazownia określi warunki i policzy za przyłącze gazowe. 

 

Maria Dąbrowska – Towarzystwo Opieki nad  Zwierzętami 

Przedstawiła się i poinformowała zebranych o dużej ilości interwencji, jakie 

zgłaszane są do Towarzystwa przez mieszkańców gminy w sprawie bezpańskich, 

wałęsających się psów. Przypomniała, że ustawa obliguje samorząd do podjęcia 

działań w tym temacie. Jednak to sami ludzie są winni tej sytuacji poprzez brak 

odpowiedzialności za swoje zwierzęta, a inni ludzie muszą przez to cierpieć. 

Towarzystwo stara się stworzyć programy na region związane z ograniczaniem tego 

problemu. Obejmą one m.in. rejestrację zwierząt, sterylizacje i w związku z tym 

poprosiła o przemyślenie tej możliwości rozwiązań w realiach gminy Choroszcz. 

Przyznała, że problem będzie z transportem, którego Towarzystwo nie posiada. Jest 
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możliwość tworzenia schronisk gminnych, międzygminnych i programów. Ze swej 

strony obiecała, że programy, o których wspomniała na wstępie, będą przekazane 

gminie po ich ostatecznym przygotowaniu. Na zakończenie przypomniała  

o konieczności zaopiekowania się bezdomnymi zwierzętami podczas zimy i 

pozostawiła plakaty o tej tematyce. 

 

Krzysztof Mogielnicki – podinspektor w Urzędzie Miejskim 

Dodał, że Urząd ma podpisaną umowę ze schroniskiem w Białymstoku gdzie 

płacimy 1250 zł za dużego psa i 500 zł za szczeniaka oraz ze schroniskiem w 

Suwałkach gdzie płacimy po 2 tys zł za psa z uwagi na odległość. Niestety ze 

względu na brak wolnych miejsc w Białymstoku musimy korzystać coraz częściej ze 

schroniska w Suwałkach. 

 

 

 

Ad. 5 – 

 

 O zabranie głosu zostali poproszeni przedstawiciele firmy „HYDROS”  

z Białegostoku: p. Joanna Sawicka i p. Elżbieta Haponiuk. 

 

Joanna Sawicka - 

Wyjaśniła na wstępie, że azbest, obok PCB, zgodnie z ustawą z dnia 27 

kwietnia 2001r. Prawo ochrony środowiska jest substancją stwarzającą szczególne 

zagrożenie dla środowiska. Największa ilość azbestu została wykorzystana w 

budownictwie, głównie do produkcji wyrobów azbestowo – cementowych 

stanowiących pokrycia dachowe, popularny „eternit” – płyty faliste, płyty płaskie 

„karo”, płyty elewacyjne, rury ciśnieniowe  

i bezciśnieniowe: rury wodociągowe, kanalizacyjne i kanały zsypowe do odpadów 

komunalnych. Prawidłowe postępowanie na terenie gminy z wyrobami 

zawierającymi azbest powinno być zaplanowane w sposób szczególny, tj. w formie 

opracowanego dokumentu – planu usuwania wyrobów zawierających azbest. 

Obowiązek opracowania niniejszego Planu usuwania wyrobów zawierających azbest 

na poziomie wojewódzkim, powiatowym i gminnym, wynika z zapisów "Krajowego 

programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest stosowanych na 

terytorium Polski" przyjętego przez Radę Ministrów Rzeczypospolitej Polskiej w 

dniu 14 maja 2002 roku. Gminny program ma charakter lokalny, jest jednak spójny z 

założeniami programu krajowego. Nadrzędnym długoterminowym celem 

„Programu…” jest wyeliminowanie negatywnych skutków zdrowotnych  

u mieszkańców Miasta i Gminy spowodowanych azbestem. 

Celem programu jest: 

 spowodowanie oczyszczenia terytorium miasta i gminy Choroszcz  

z azbestu oraz usunięcie stosowanych od wielu lat wyrobów 

zawierających azbest, 

 wyeliminowanie negatywnych skutków zdrowotnych u mieszkańców 

Miasta i Gminy spowodowanych azbestem oraz ustalenie koniecznych do 

tego uwarunkowań, 

 spowodowanie działań zmierzających do sukcesywnej likwidacji 

oddziaływania azbestu na środowisko i stworzenie warunków do 

spełnienia wymogów ochrony środowiska w określonym horyzoncie 

czasowym, 
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 stworzenie możliwości do wdrożenia przepisów prawnych oraz norm 

postępowania z wyrobami zawierającymi azbest stosowanych w Unii 

Europejskiej.  

Powyższe cele będą realizowane poprzez następujące zadania: 

 opracowanie przez jednostki samorządu terytorialnego planów  

i programów dotyczących oczyszczania z azbestu terenu tych jednostek,  

a także prowadzenie odpowiednich prac przygotowawczych  

i dokumentacyjnych dla realizacji tych zadań, 

 prowadzenie szerokiej działalności edukacyjnej i szkoleniowej dotyczącej 

tematyki azbestowej, 

 działalność informacyjno – popularyzacyjną dotyczącą bezpiecznego 

postępowania z wyrobami zawierającymi azbest, a także ich usuwania  

i oczyszczania terenu miasta i gminy z azbestu, 

 opracowanie i prowadzenie systemu informacji elektronicznej 

umożliwiającego stały i systematyczny monitoring realizacji 

„Programu…” przez cały 25–letni okres jego realizacji, 

 opracowanie i wdrożenie systemu baz danych o wyrobach i odpadach 

zawierających azbest. 

W programie zawarte zostały: 

 ilości wyrobów oraz ich rozmieszczenie na terenie miasta i gminy 

Choroszcz, 

 obliczenia wielkości niezbędnych składowisk, 

 przewidywaną ilość odpadów zawierających azbest koniecznych do 

składowania aktualnego w okresach krótkoterminowych  

i długoterminowych, 

 propozycje działań organizacyjnych zmierzających do osiągnięcia celów 

Programu wraz harmonogramem, kosztami wdrażania Programu  

i organizacją zarządzania Programem. 

Przy założeniu usuwania wyrobów azbestowych do końca 2032 r. zgodnie 

z Programem krajowym podzielono okres 25 lat na trzy podokresy: 

 I okres obejmujący lata 2007 – 2012, 

 II okres obejmujący lata 2013 – 2022, 

 III okres obejmujący lata 2023 – 2032. 

Źródła finansowania inwestycji ekologicznych związanych z gospodarką 

odpadami można podzielić na trzy grupy: 

 publiczne – pochodzące z budżetu państwa, miasta lub gminy, lub 

pozabudżetowych instytucji publicznych, 

 prywatne – z banków komercyjnych, funduszy inwestycyjnych, 

towarzystw leasingowych, 

 prywatno – publiczne – ze spółek prawa handlowego z udziałem gminy. 

W Polsce występują najczęściej następujące formy finansowania inwestycji  

w zakresie gospodarki odpadami: 

 fundusze własne inwestorów, 

 pożyczki, dotacje i dopłaty do oprocentowania preferencyjnych kredytów 

udzielane przez Narodowy i Wojewódzkie Fundusze Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
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 kredyty preferencyjne udzielane np. przez Bank Ochrony Środowiska 

(BOŚ S.A.) z dopłatami do oprocentowania lub ze środków donatorów, 

kredyty komercyjne, kredyty konsorcjalne, 

 zagraniczna pomoc finansowa udzielana poprzez fundacje i programy 

pomocowe (np. z ekokonwersji poprzez EKOFUNDUSZ), 

 kredyty międzynarodowych instytucji finansowych (Europejski Bank 

Odbudowy i Rozwoju – EBOiR, Bank Światowy), 

 kredyty i pożyczki udzielane przez banki komercyjne, 

 leasing. 

W niniejszym Programie zakłada się możliwość częściowego dofinansowania 

przez Urząd Miejski w Choroszczy kosztów usuwania wyrobów zawierających 

azbest (demontażu, odbioru, transportu) i unieszkodliwiania (składowania) odpadów 

zawierających azbest dla mieszkańców miasta w przypadku pozyskania przez Gminę 

na ten cel środków unijnych lub z krajowych funduszy celowych oraz 

zarezerwowania środków własnych (budżet miasta, GFOŚiGW). Dofinansowanie nie 

będzie obejmowało kosztów nowego pokrycia wyrobem bezazbestowym. 

W sumie zinwentaryzowana ilość wyrobów zawierających azbest wynosi 

2 622,12 Mg. W przeważającej ilości pokrycia azbestowe są własnością osób 

fizycznych nie posiadających osobowości prawnej. Na terenie województwa 

podlaskiego nie ma składowiska odpadów azbestowych. Niezbędna pojemność 

składowiska (w perspektywie do 2012 roku) wynosi ok. 144 tys. m
3
, o powierzchni 

ok. 2 ha (lub odpowiednia ilość składowisk/kwater o mniejszej pojemności). Ze 

względu na znaczne koszty budowy i eksploatacji składowiska odpadów 

azbestowych celowa byłaby budowa składowiska o funkcji ponadlokalnej. Na terenie 

województwa podlaskiego planowana jest budowa składowiska odpadów 

azbestowych o pow. ok. 2 ha na terenie Gminy Klukowo, ok. 5 ha na terenie Gminy 

Michałowo oraz kwatery – ok. 0,73 ha w ZZO Czerwony Bór i kwatery o pow. ok. 

0,4 ha w ZZO Czartoria.  

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Zwrócił uwagę na powagę problemu jakim jest azbest i jego zabezpieczenie.  

Ilość azbestu została policzona na terenie gminy i wynosi ok. 250 tys m
2 

czyli ok. 

2 tys  ton. Przepisy mówią, że do roku 2032 azbest musi zniknąć i musimy 

zastanowić się jak to zrobić. Jedna sprawa to jego zdaniem kwestia zdjęcia 

azbestu gdyż przepisy wyraźnie mówią, że nie można zrobić tego na własny 

rachunek  tylko poprzez firmę specjalistyczną. Koszt tego to ok. 30 zł / m
2 

zdjęcia – są to więc koszty poważne. W przedstawionym planie zaproponowano 

3 etapy . W I etapie czyli do roku 2012  ma zniknąć 40% azbestu – jego zdaniem 

jest to nierealna sprawa. Dlatego też dzisiaj przedstawiana jest informacja do 

przemyślenia dla radnych i mieszkańców – oczekuje głosów w dyskusji i na 

podstawie tego zostanie opracowany realny plan do wykonania. Jeśli chodzi  

o środki zewnętrzne – w planie są zawarte 3 grupy ewentualnych źródeł 

pozyskania środków, ale w tej chwili środków nie ma zabezpieczonych żadnych: 

ani państwo nie ma programu, ani Unia. Prawdopodobnie Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska ma wystąpić z propozycją kredytów preferencyjnych. 

Wobec przedstawionych faktów trzeba do tego tematu podejść praktycznie – jeśli 

w ej chwili eternit jest w dobrym stanie to nikt z osób fizycznych nie będzie go 

zdejmował z uwagi na koszty. Ale już np. za 15 lat już trzeba będzie go 

wymienić. Wtedy zobaczymy ile ze strony gminy będziemy mogli pomóc  
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( chodzi o zdjęcie i unieszkodliwienie). Najgorszym, jego zdaniem, jest brak  

w pobliżu odpowiedniego do tego celu wysypiska. Urząd ma podpisane wstępne 

porozumienie z burmistrzem Zambrowa, że po wybudowaniu wysypiska  

w Czerwonym Borze mamy pierwszeństwo składowania i na preferencyjnych 

warunkach. Bliżej nie mamy, a w tej chwili wozimy azbest aż pod Łódź więc 

koszty są bardzo duże. Na zakończenie dodał, iż plan taki musimy mieć aby 

ubiegać się o środki i pisać programy. 

 

Piotr Tymiński – 

Uważa, że podane ceny są niewspółmierne do odległości jakie są do pokonania 

chociażby do składowiska pod Łodzią. Zwrócił również uwagę, że jako gmina 

typowo rolnicza mamy bardzo dużo budynków pokrytych eternitem właśnie na 

terenach wiejskich i dopóki nie będzie bliżej wysypiska nikt nie ruszy tego 

tematu. Utylizacja 30zł /m
2 

, a m
2 

nowej blachy 26 zł to coś nie w porządku. 

Natomiast wchodzenie w pożyczki to również trudne decyzje. 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Zwróciła uwagę, że przy zdejmowaniu eternitu polewa się go wodą co znacznie 

zwiększa wagę co następnie wpływa na koszty. W przypadku mieszkańców jej 

sołectwa  zdejmują w tej chwili tylko ci którzy muszą np. ze względu na 

przeznaczenie budynku na cele działalności gospodarczej. Pozostali, z uwagi na 

koszty, nie będą robili tego samodzielnie. Najdroższy jest wywóz i utylizacja nie 

samo zdjęcie.  

 

Grzegorz Szczepański – sołtys wsi Żółtki 

Przypomniał, że na jego terenie zdjęto eternit z 2 domów i z 2 budynków 

gospodarczych z uwagi na pożar i jest on składowany w jakimś miejscu. Dobrze 

by było gdyby gmina zabezpieczyła ten eternit przed rozciągnięciem tego np. po 

lasach. To także trzeba ewidencjować w gminie. 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo 

Powiedział natomiast, że proces dotyczący azbestu będzie uzależniony od 

finansowych możliwości. Jego zdaniem ustawa „nabija kieszeń” firmom 

zajmującym się utylizacją. Zaproponował, w celu zmniejszenia kosztów, 

przeszkolić mieszkańców w tym zakresie aby sami mogli zdejmować eternit. Ze 

względu na długi okres w jakim temat ten będzie realizowany – ludzie będą 

czekać do ostatniego momentu, do chwili kiedy otrzymają pomoc z zewnątrz.  

 

Piotr Dojlida – 

Przyznał, że na pewno jakaś ewidencja przydałaby się w tym przedmiocie np. 

poprzez zgłoszenie takich informacji sołtysom. 

 

Lucyna Białowieżec – 

Zwróciła jeszcze uwagę, że eternit był łamany i wykorzystywany jako gruz na 

drogach. W tej chwili widzi się jak w miarę upływu czasu i zmniejszeniu się 

warstwy żwiru jest on odsłaniany. W sprawie eternitu składowanego: firmy 

wywożące twierdzą, że prawidłowo eternit utylizowany jest od razu z odbiorem 

żeby nie był zagrożeniem dla ludzi. 
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Beata Jeżerys – 

Powiedziała, że w obecnym stanie najważniejsze jest wykorzystanie wszystkich 

możliwości informowania mieszkańców o szkodliwości azbestu np. poprzez 

wyrzucanie go na drogę czy do lasu. Nie widzi osobiście siebie - sołtysa  jako 

osoby odpowiedniej do prowadzenia takiej ewidencji eternitu na jego terenie 

gdyż ona nie zna się na tym, a sołtys z urzędu nie może chodzić i sprawdzać 

tego.  Druga rzecz to pozyskanie składowiska azbestu jak najbliżej gminy. 

 

 

 Ad.  6 – 

  

  Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza o przedstawienie 

propozycji zmian w budżecie na 2007 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że przeniesień w planie wydatków dokonano ze względu na zmianę 

wykonywanych zadań. Uzyskano ponadplanowe dochody w kwocie 189 600 zł z 

tytyłu: rent planistycznych – 30 000 zł 

podatku od nieruchomości od osób fizycznych – 25 000 zł 

podatku rolnego od osób fizycznych - 38 000 zł 

podatku od środków transportowych od osób fizycznych – 12 500 zł 

udziałów w podatku dochodowym od osób prawnych – 84 100 zł 

i przeznaczono je na : 

wydatki inwestycyjne na wykonanie projektu na przebudowę drogi we wsi 

Rogowo – 39 900 zł 

wydatki inwestycyjne na wykonanie przyłącza wodociągowego do budynku 

komunalnego przy ul. Sienkiewicza 29 – 27 000 zł 

obsługę rady miejskiej – 27 400 zł 

obsługę długu publicznego – 70 000 zł 

zwiększenie dotacji na utrzymanie Przedszkola Samorządowego w 

Choroszczy – 20 000 zł 

zwiększenie dotacji podmiotowej na utrzymanie Miejsko – Gminnego 

Centrum Kultury w Choroszczy – 5 300 zł.  

Budżet po dokonanych zmianach wynosi: 

plan dochodów -  28 380 329 zł  

plan wydatków – 33 587 433 zł. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmian w  budżecie na 2007 rok. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 
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 (uchwała Nr XI/76/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 21 ) 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Jacek Dąbrowski. 

 

 

 Ad. 7 – 

 

 Informację dotyczącą projektów uchwał w sprawie: obniżenia ceny skupu 

żyta dla celów wymiaru podatku rolnego, określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz stawek podatku od środków transportowych przedstawił 

Burmistrz Choroszczy. 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż zbliża się koniec roku i należy podjąć decyzje w sprawie stawek 

podatkowych na rok 2008. Musimy zadbać by wpływy podatkowe nie zmniejszały 

się, by nie było ich spadku pod względem wartości ponieważ jest inflacja, a ceny 

wszystkich usług, robót budowlanych wzrastają. Potrzeby są duże i jeżeli wpływy 

będą za małe będzie istniało realne zagrożenie dla inwestycji. Przypomniał, że przez 

ostatnie dwa lata nie było podwyżki podatków, natomiast inflacja była i już 

straciliśmy. Zakładamy więc, biorąc pod uwagę obliczoną inflacje z ostatnich dwóch 

lat, podwyższenie podatków o 4,2%. Dzięki temu będziemy mieli pieniądze na 

poziomie 2005 roku.  

a/  podatek rolny 

Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, że w 2005 r. za 1 ha przeliczeniowy było 94 zł, w 2006 r. nastąpił 

spadek do 69 zł, w 2007 r. było natomiast 88 zł. W tym roku Prezes GUS ogłosił 

cenę żyta za ostatnie 3 kwartały 58,29 zł / 1q czyli wzrost do tych stawek 

tegorocznych o 64%. Dlatego też wychodzi z propozycją obniżenia tego wzrostu o 

50% i wtedy ta kwota za 1q wyniosłaby 46,90 zł czyli 117,25 zł za 1 ha 

przeliczeniowy. Sytuacja podatnika będzie zróżnicowana w zależności od klasy 

gruntów i ilości hektarów przeliczeniowych.  

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących Komisji o opinie Komisji 

Rady w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

poinformował, że Komisja ta, przy jednym głosie wstrzymującym się, przyjęła 

przedstawioną propozycję. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa poinformował, że 

Komisja ta jednogłośnie przyjęła przedstawioną propozycję. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na 2008 

rok. 
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Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr XI/77/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 22 ) 

 

 

b/ podatek od nieruchomości 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Poinformował, iż w przypadku tego podatku również przyjęto wzrost o 4,2%. 

Następnie podał szczegółowe propozycje stawek podatkowych w tym przedmiocie: 

1) od gruntów: 

-związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,57  zł od 1m
2 

powierzchni (poprzednio 0,55 zł od 1 m
2 

); 

-związanych z działalnością gospodarczą w zakresie udzielania świadczeń 

zdrowotnych - 0,15 zł od 1m
2 

powierzchni (poprzednio 0,14 zł od 1 m
2 
); 

-pod jeziorami, zajętych pod zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

wodnych - 3,73 zł od 1ha
 

powierzchni (poprzednio 3,58 zł od 1 ha 

powierzchni); 

-pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego -  0,23 zł od 1m
2 

powierzchni (poprzednio 0,22 od 1 m
2 

powierzchni); 

2) od budynków lub ich części: 

-mieszkalnych - 0,45zł od 1m
2 

powierzchni użytkowej ( poprzednio 0,43 zł od 

1m
2 

powierzchni użytkowej); 

-związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej – 16,39 zł od 1m
2 

powierzchni użytkowej ( poprzednio 15,73 zł 

od 1m
2 

powierzchni użytkowej); 

-zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 8,63 zł od 1m
2 

powierzchni 

użytkowej ( poprzednio 8,28 zł od 1m
2 

powierzchni użytkowej); 

-zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 

świadczeń zdrowotnych – 3,40 zł od 1m
2 

powierzchni użytkowej  ( 

poprzednio 3,26 zł od 1m
2 

powierzchni użytkowej); 

-pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego. – 4,35 zł od 1m
2 

powierzchni użytkowej( poprzednio 4,17 zł od 1m
2 

powierzchni użytkowej); 

3) od budowli: 

-2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3 – 7 ustawy  

o podatkach i opłatach lokalnych, 
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-1% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3 – 7 ustawy  

o podatkach i opłatach lokalnych od urządzeń zaopatrzenia mieszkańców 

gminy w wodę, ciepło oraz odprowadzenia ścieków sanitarnych. 

Przybył p. Jacek Dabrowski – obecnych 15 radnych. 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących Komisji o opinie Komisji 

Rady w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

poinformował, że Komisja ta jednogłośnie zaproponowała obniżenie stawki od 

gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego. – z 4,35 zł 

od 1m
2 

powierzchni użytkowej na 4,30 zł. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa poinformował, że 

Komisja ta jednogłośnie przyjęła przedstawioną propozycję Burmistrza czyli 4,35 zł 

z jednoczesna uwaga by w przyszłości przyjrzeć się tematowi garaży i podatku od 

nieruchomości w tej kwestii. 

Wobec zgłoszenia dwóch propozycji, Przewodniczący rady poprosił o ich 

przegłosowanie: 

 

- za stawką 4,35 zł / m
2 

 powierzchni użytkowej – 1 głos 

- za stawka 4,30 zł / m
2 

 powierzchni użytkowej – 14 głosów. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

 (uchwała Nr XI/78/07 stanowi załącznik do protokołu, strona  23) 

 

 

c) podatek od środków transportowych 

 

Mirosław Zalewski- 

Wyjaśnił, że mając na uwadze przychody gminy proponuje się podwyższenie 

podatku od środków transportowych również w granicach przyjętej inflacji tj. 4,2%. 

Jednocześnie poinformował, iż uwaga zgłoszona na Komisji dotycząca zapisu pkt 3 a 

w § 1 ust. 1( „ od 3,5 t do 5,5 t włącznie…”)  nie została zmieniona gdyż jest 

prawidłowa. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie  stawek podatku od środków transportowych. 
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Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się –0głosów. 

 

 (uchwała Nr XI/79/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 24  ) 

 

 

 

 Ad. 8 – 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Zastępcy Burmistrza Choroszczy  

z prośbą o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności. 

 

Mirosław Zalewski- 

Wyjaśnił, iż opłata targowa ma wprawdzie mniejsze zastosowanie praktyczne ale jest 

konieczna do ustalenia. W tym przypadku podwyżka jest większa niż 4,2% gdyż 

przyjęto podwyżkę o 1 zł tj.: 

-przy sprzedaży artykułów przemysłowych z dużego samochodu ciężarowego 

- 18 zł; 

-przy sprzedaży artykułów przemysłowych z samochodu dostawczego- 15 zł; 

-przy sprzedaży artykułów przemysłowych z samochodu osobowego – 12 zł; 

-przy sprzedaży artykułów przemysłowych ze straganu –10 zł; 

-przy sprzedaży artykułów przemysłowych ze stołu – 9 zł; 

-przy sprzedaży artykułów przemysłowych z ręki, kosza, wiadra, skrzynki – 8 

zł; 

-przy sprzedaży inwentarza żywego za sztukę – 8 zł; 

-przy sprzedaży artykułów rolniczych z samochodu i przyczepy – 11 zł; 

-przy sprzedaży artykułów rolniczych z wózka ręcznego – 8 zł; 

-przy sprzedaży artykułów rolniczych z ręki, kosza, wiadra, skrzynki – 7 zł; 

-przy sprzedaży z obwoźnego punktu gastronomicznego – 18 zł; 

-przy sprzedaży środków transportowych – 18 zł. 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru 

oraz terminów płatności. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr XI/80/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 25 ) 
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 Ad. 9 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad – Burmistrz Choroszczy 

przedstawił projekt uchwały  w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Na wstępie przypomniał, że problem ze zwierzętami jest znany, niestety nawet 

Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami nie przedstawiło konkretnych propozycji 

rozwiązania problemu. Wariant dotyczący schroniska gminnego jest nie do przyjęcia 

z uwagi na różne niekorzystne uwarunkowania: prawne, finansowe. Jest pewny, że 

schronisko zapełniłoby się w ciągu tygodnia gdyż jako gmina podmiejska mamy 

problem ze zwierzętami z Białegostoku. Można brać pod uwagę inne sposoby jak 

ewidencjonowanie, znakowanie. 

Wracając do tematu punktu obrad: w tej chwili nastąpiła zmiana jest opłata za 

posiadanie psa nie podatek. W ubiegłym roku ok. 100 osób zapłaciło przedmiotowy 

podatek. Z uwagi na brak ewidencji psów nie mamy możliwości zwiększenia jego 

ściągalności. Opłaty od posiadania psów nie pobiera się od: 

1) członków personelu przedstawicielstw dyplomatycznych i urzędów konsularnych 

oraz innych osób zrównanych z nimi na podstawie ustaw, umów lub zwyczajów 

międzynarodowych jeżeli nie są obywatelami polskimi i nie mają miejsca stałego 

pobytu na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej – pod warunkiem wzajemności; 

2) osób zaliczonych do znacznego stopnia niepełnosprawności w rozumieniu 

przepisów o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 

niepełnosprawnych - z tytułu posiadania jednego psa; 

3) osób w wieku powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo domowe 

- z tytułu posiadania jednego psa; 

4) podatników podatku rolnego od gospodarstw rolnych - z tytułu posiadania nie 

więcej niż dwóch psów. 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr XI/81/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 26 ) 

 

 

 

 Ad. 10 – 

 

 Informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg gminnych gminy Choroszcz przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że ustawa o drogach publicznych nakłada na samorząd gminny obowiązek 

ustalenia stawki opłat za zajęcie 1 m
2 

pasa drogowego dla dróg gminnych gminy 

Choroszcz, w celach budowlanych i innych. Przypomniał, że ostatnio stawki tej 

opłaty ustalane były 4 lata temu.  

Stawki opłat proponuje się w następujących wysokościach: 

1) opłata za zajęcie pasa drogowego w celu prowadzenia robót w pasie drogowym 

oraz za zajęcie pasa drogowego na prawach wyłączności w celach innych niż 

prowadzenie robót w pasie drogowym, umieszczenie w pasie drogowym 

urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanych z potrzebami zarządzania 

drogami lub potrzebami ruchu drogowego, umieszczanie w pasie drogowym 

obiektów budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu drogowego oraz reklam: 

-poza koroną drogi – 3,00 zł/m2 za 1 dzień, 

-w koronie drogi przy częściowym zajęciu jezdni – 5,00 zł/m2 za 1 dzień, 

-przy całkowitym zajęciu jezdni – 10,00 zł/m2 za jeden dzień. 

2) opłata za zajęcie pasa drogowego w celu umieszczenia w pasie drogowym 

urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanych z potrzebami zarządzania 

drogami lub potrzebami ruchu drogowego: 

-w terenie zabudowanym – 30,00 zł/m2 za 1 rok, 

-poza terenem zabudowanym – 15,00 zł/m2 za 1 rok, 

-na obiektach mostowych – 180,00 zł/m2 za 1 rok. 

3) opłata za zajęcie pasa drogowego w celu umieszczenia w pasie drogowym 

obiektów budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu drogowego oraz reklam – 2,00 zł/m2 za 1 dzień. 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych gminy 

Choroszcz. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr XI/82/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 27 ) 

 

 

 Ad. 11 – 

 

 Propozycję programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

Choroszcz na lata 2007 – 2012 przedstawił Radzie Burmistrz Choroszcz. 
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Jerzy Ułanowicz- 

Poinformował, iż z ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie 

gminy i zmianie Kodeksu Cywilnego wynika obowiązek gminy opracowania  

i uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy Choroszcz. Mieszkaniowy zasób gminy Choroszcz obejmuje 31 lokali 

mieszkalnych znajdujących się w budynkach stanowiących własność gminy, 

względnie użytkowanych na prawach współwłasności z innymi osobami. Budynki 

stanowiące mieszkaniowy zasób komunalny to budynki  

w znacznej części stare, wymagające ciągłej konserwacji i remontów – w programie 

zawarta jest analiza potrzeb oraz plan remontów i modernizacji wynikających ze 

stanu technicznego lokalu. Program zawiera także: analizę potrzeb oraz plan 

remontów i modernizacji wynikających ze stanu technicznego lokalu, sposoby  

i zasady zarządzania lokalami i budynkami, źródła finansowania gospodarki 

mieszkaniowej w kolejnych latach oraz inne działania mające na celu poprawę 

wykorzystania i racjonalizacji gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. 

Stawkę bazową czynszu za 1 m
2
 powierzchni użytkowej lokalu wchodzącego w 

skład mieszkaniowego zasobu gminy ustala Burmistrz. Podwyższenie czynszu nie 

może być dokonywane częściej niż co sześć miesięcy, a czynsz nie może 

przekroczyć 3% wartości odtworzeniowej lokalu. Ustalając stawki czynszu za 1 m2 

powierzchni użytkowej lokalu uwzględniane będą czynniki podwyższające lub 

obniżające wartość użytkową lokalu: wyposażenie budynku i lokalu w urządzenia 

techniczne i instalacyjne oraz ich stan, ogólny stan techniczny budynku 

Proponuje się określić w programie następujące czynniki regulujące stawkę 

bazową czynszu: 

1) czynniki obniżające: 

-lokal bez urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych - obniża się o 10% 

-lokal bez wydzielonej kuchni - obniża się o 10% 

-lokal usytuowany na poddaszu - obniża się o 5% 

-brak łazienki i WC w lokalu - obniża się o 10% 

-zły stan techniczny - obniża się o 10% 

2) czynniki podwyższające: 

-bardzo dobry stan techniczny - podwyższa się o 10% 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy Choroszcz na lata 2007 – 2012. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr XI/83/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 28 ) 
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 Ad. 12 - 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady 

poprosił p. Jolantę Andruszkiewicz – Kierownika Miejsko - Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Choroszczy o przedstawienie sprawy dotyczącej przyjęcia 

Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2007 – 2015. 

 

Jolanta Andruszkiewicz- 

Wyjaśniła, iż zgodnie z ustawą o pomocy społecznej do zadań własnych gminy  

o charakterze obowiązkowym z zakresu pomocy społecznej należy opracowanie  

i realizacja gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych ze 

szczególnym uwzględnieniem programów pomocy społecznej, profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych i innych, których celem jest integracja 

osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka.  Głównym celem przy opracowywaniu 

przedstawionego dokumentu było: analiza i ocena zjawisk, które łączą się  

z zapotrzebowaniem na świadczenia pomocy społecznej, czyli takie ukształtowanie 

systemu pomocy społecznej na terenie miasta i gminy, które w sposób właściwy 

będzie zaspakajało oczekiwania społeczne.  Podstawę opracowania strategii 

stanowiły materiały źródłowe powstałe i zgromadzone w wyniku prac. Diagnoza 

problemów społecznych występujących na terenie miasta i gminy została 

sporządzona w oparciu o dane będące w dyspozycji Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Choroszczy, Powiatowego Urzędu Pracy, Urzędu Miasta  

i Gminy oraz od instytucji i organizacji współpracujących w Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej. Strategia stanowi podstawę do podejmowania zintegrowanych działań 

rozwojowych w sferze polityki społecznej na terenie miasta i gminy oraz podstawę 

do realizacji względnie trwałych wzorów interwencji społecznych podejmowanych 

w celu zmiany (poprawy) tych stanów rzeczy (zjawisk występujących w obrębie 

danej społeczności), które oceniane są negatywnie. Dokument charakteryzuje  

w szczególności działania publicznych i prywatnych instytucji rozwiązujących 

kwestie społeczne podejmowane dla poprawy warunków zaspokojenia potrzeb przez 

wybrane kategorie osób i rodzin.   

Przedstawiona strategia rozwiązywania problemów społecznych obejmuje teren 

Gminy Choroszcz. Będą w niej uczestniczyć mieszkańcy, instytucje i organizacje. 

Cele  i kierunki działań będą  realizowane  przy współpracy społeczności lokalnej, 

gminy, jednostek organizacyjnych gminy, organizacji   pozarządowych , związków 

wyznaniowych itp. Do główniejszych realizatorów należy zaliczyć: Urząd Miejski  

w Choroszczy, Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Choroszczy, 

Niepubliczny Zakładu Opieki Zdrowotnej w Choroszczy; Posterunek Policji  

w Choroszczy; Gminnej Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Choroszczy; Placówki Oświatowe Gminy; Miejsko Gminne Centrum Kultury  

w Choroszczy; Klub Abstynenta „Wolność” w Choroszczy, grupy samopomocowe 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Białymstoku; Powiatowy Urzędu Pracy  

w Białymstoku.  Realizacja zadań odbywać się będzie w ciągu najbliższych lat, a ich 

powodzenie zależy od ścisłej współpracy tych podmiotów, sytuacji w gminie oraz 

środków finansowych, które zostaną przeznaczone na ich urzeczywistnienie. 

Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Choroszczy oraz Gmina przeznaczy 

na realizację działań środki własne, a ponadto ubiegać się będą o dofinansowanie  

z innych źródeł. Skuteczność realizacji zadań gwarantują określone warunki, a 

mianowicie: 

- konsekwentne wdrażanie w życie zaplanowanych zadań;  
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- działania na rzecz pozyskania dodatkowych środków z innych źródeł niż budżet 

samorządów;  

- uświadomienie społeczności lokalnej znaczenia realizacji zaplanowanych 

przedsięwzięć;  

- upowszechnianie celów i zadań wśród mieszkańców gminy.  

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na 

lata 2007 – 2015. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr XI/84/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 29 ) 

 

 

 

  Ad. 13 – 

 

 Zapytania i wolne wnioski : 

 

Piotr Tymiński- 

W związku ze zbliżającym się sezonem zimowym poprosił o odśnieżanie 

chodnika na mostku przy ul. Dominikańskie. W tym miejscu jest on zwężony i 

dodatkowo zasypany śniegiem stanowi problem dla pieszych. 

Wnioskuje także o postawienie tablicy ogłoszeń na skrzyżowaniu ulic 

Sienkiewicza – Branickiego – Ogrodowa. 

Na zakończenie zaproponował, do czasu wykonania naprawy i odnowienia, 

zdjęcie bramy przy ul. Mickiewicza . 

Korzystając z obecności radnych powiatowych zgłosił następujące wnioski: 

1) oczekuje odpowiedzi w sprawie wykonania odpływu wód deszczowych na ul. 

Zastawie I oraz 

2)  dokończenia chodnika (190 m) na ul. Zastawie I. 

 

Janusz Sidorowicz – 

Przypomniał, o konieczności wykonania tablicy ogłoszeń na skrzyżowaniu ulic 

Piłsudskiego i Kościuszki ( która wg pisma z Urzędu miała być wykonana 

wiosną 2007 r.). 

 

Ireneusz Jabłoński- 

Poruszył kwestie odśnieżania chodników przez właścicieli posesji: jeśli jest w tej 

sprawie regulamin nakładający na nich ten obowiązek to prośba o przekazanie go 

sołtysom do wiadomości. 

 

 

Kazimierz Cieśluk – 

W imieniu mieszkańców wsi Pańki podziękował za wykonanie zadaszenia 

przystanku. 
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Adam Kamieński –Zarząd Osiedla Nr 3 

Przedstawił problem z młodzieżą „okupującą”  przystanek przy ul. Sienkiewicza: 

jest to miejsce używane m.in. do picia alkoholu, puszczania petard. W związku  

z powyższym poprosił o dokładne i częste patrole Policji, szczególnie w soboty  

i niedziele w tym miejscu. 

 

Jacek Romanowski – Zarząd Osiedla Nr 1 

Zgłosił następujące pytania i wątpliwości: 

1) czy gmina płaci za zajęcie pasa drogowego drogi powiatowej? 

Jeśli gmina ponosi koszty wykonywania dróg powiatowych  

i odśnieżania to należy wystąpić do Powiatu, aby nie naliczali tych 

opłat. 

2) Przypomniał, że budownictwo socjalne było jednym z haseł 

przedwyborczych, natomiast Spółdzielnia Mieszkaniowa nie 

buduje takich mieszkań. Jeśli natomiast Urząd skłonny byłby 

rozpocząć taka inwestycję – SM udostępni plac jako swój wkład. 

Będąc przy temacie mieszkań komunalnych zwrócił uwagę, że za 

mała jest stawka za takie mieszkanie – nie pokryje to nawet 

kosztów ogrzewania. 

 

Jacek Dąbrowski- 

 Nawiązując do wniosku p. Kamieńskiego zaproponował przeanalizowanie 

godzin pracy Centrum Kultury i rozważenie możliwości dłuższego udostępnienia 

jego pomieszczeń dla tej młodzieży „ z przystanku”. 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo 

W imieniu mieszkańców wsi Kruszewo poprosił o dokończenie utwardzania 

odcinka drogi we wsi, który stanowi zakończenie drogi  Izbiszcze – Kruszewo. 

 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi Klepacze 

Przedstawił problem z odśnieżaniem chodników na odcinku od ul. Wiosennej do 

ul. Klepackiej ( nie ma budynków lub nikt nie zamieszkuje) i problemem dla 

pieszych, którzy chodzą ulicą. Jest to niebezpieczne prosi więc o rozwiązanie 

tego problemu. 

Przedstawił także problem z nieprzestrzeganiem przez kierowców znaków 

ograniczających prędkość ( znak jest „40” a jeżdżą 100 km/godz.) oraz znaków 

ograniczających tonaż ( znak jest „15T” a jeździ ok. 30 TIR-ów dziennie po 40 – 

50T). To stało się już plagą i w związku z tym prosi o konkretną interwencję 

Policji bo jej dotychczasowe działania są niewystarczające. 

 

Andrzej Łukaszewicz– sołtys wsi Sienkiewicze 

Poprosił o odśnieżanie również poboczy dróg, aby mieszkańcy nie byli zmuszeni 

korzystać z drogi bo to niebezpieczne. 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Poprosiła o dowiezienie żużlu na drogę do Kolonii Porosły oraz na drogę przy 

posesjach 22 i 23 oraz 19 i dalej. 

Mając na uwadze bezpieczeństwo mieszkańców poprosiła o uzupełnienie 

oświetlenia we wsi. 
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Róża Urban – sołtys wsi Zaczerlany 

Przypomniała o wniosku zgłoszonym we wrześniu, a dotyczącym braku 

połączenia do Zaczerlan w godzinach popołudniowych. Nie ma w tej sprawie 

odpowiedzi, a jest to problem gdyż młodzież nie ma czym wrócić ze szkół. Prosi 

o rozwiązanie tego problemu. 

 

Kazimierz Cieśluk – 

W związku ze zgłoszonym problemami leżącymi w gestii Policji zaproponował 

zaproszenie Komendanta Posterunku Policji w Choroszczy na obrady Rady. 

 

 

 

 Ad. 14 - 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr 

Paweł Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  XI Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 

 


